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Medicinskim sestrama plate kao lekarima 2009. i 2010. 

BEOGRAD - Medicinske sestre će povećanjem plate od 15 odsto u novembru imati iste ili veće plate nego 
što su imali lekari 2009. ili 2010. godine, izjavio je danas ministar zdravlja Zlatibor Lončar. 

Ministar je rekao da je to najveće povećanje plate medicinskim sestrama, kao i da je to drugo povećanje 
ove godine, zbog čega trenutno nema nijednog zahteva za odlazak u inostranstvo. 

On je gostujući na Pinku povodom povećanja plata lekarima od 10 odsto, a nemedicinskom osoblje koje 
radi u zdravstvenim ustanovama od osam odsto, rekao da to nije "nikakav marketinški trik" i dodao da je 
prethodna vlast, za razliku od sadašnje povećavala plate pred izbore i posle se zaduživala pod 
najnepovoljnijim kamatama. 

Lončar kaže da je Aleksandar Vučić omogućio toliko povećavanje plata i da su mnogi pre njega hteli, 
takođe, da podignu životni standard građana, ali da nisu pošto im je bilo važnije da tajkuni budu još 
bogatiji umesto naroda. 

"U zdravstvu nam je važna ljubaznost osoblja i time mnogo toga rešavamo i zato je važno da imamo 
zadovoljnog medicinskog radnika, koji može da podmiri svoje troškove", naveo je Lončar. 



 
 

Lončar je naveo i da je u svetu prepoznat napredak zdravstva u Srbiji o čemu govori i to što je Srbiji prvi 
put ponuđeno da ima svog predstavnika u Bordu direktora Svetske zdravstvene organizacije. Naveo je da 
je izabran novi direktor za Evropu ZSO i da njegov petogodišnji mandat kreće od februara 2020. i da hoće 
da napravi Bord sa pet ljudi koji će sa njim da vode ZSO i da je jedno mesto ponudio baš Srbiji. 

"Imamo još jednu ponudu, a to je da se uključe naši mladi lekari u edukaciju na Akademiju SZO i to o 
njihovom trošku. I to je stiglo zvanično", dodao je Lončar. 

 

 

Novi ciklus besplatnih pregleda u nedelju 

U nedelju 22. septembra počinje novi ciklus besplatnih prevetnivnih pregleda, u više od 100 zdravstvenih 
ustanova, bez zakazivanja, na koje će moći da dođu i građani bez zdravstvene knjižice. 

U domovima zdravlja, opštim bolnicama, KBC i kliničkim centrima građani će od 8 do 16 sati moći da 
urade EKG i merenje krvnog pritiska, kontrolu glikemije, tumor markere, ultrazvuk abdomena i ORL 
preglede.  

 



 
 

 

 

Nemojte izbegavati skrining-preglede, mogu da vam sačuvaju život 

Kod lekara najčešće idemo tek kada nas nešto zaboli i kada sami zaključimo da nešto nije u redu. Na 
nesreću, u ranoj fazi mnogih ozbiljnih bolesti nema simptoma koji bi nas opominjali. Zbog toga 
preventivni pregledi moraju biti češći, jer sve više ljudi oboleva od nezaraznih bolesti. 

Doc. dr Verica Jovanović, vršilac dužnosti direktora Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" 
kaže za RTS da se skrining pregledi obavljaju svuda u svetu kako bi se otkrila maligna bolest, pa tako i 
kod nas. 

Jovanovićeva ističe da će se pregledi obavljati na teritoriji cele Srbije i da će građani tri puta godišnje biti 
pozivani na njih. 

Pacijenti koji se pozivaju su oni kod kojih nema nikakvih simptoma. Kada se u najranijim fazama bolest 
otkrije, u 80 odsto situacija ishod je pozitivan i očuva se kvalitet života. 

Kod žena se obavljaju dve vrste skrininga – za rak grlića materice Papanikolau test jednom u tri godine 
(žene od 25 do 64 godine) i jednom u dve godine mamografija kojom se omogućava rano otkrivanje raka 
dojki (kod žena od 50 do 69 godina). 

Drugi najzastupljeniji karcinom kod muškaraca je rak debelog creva i rektuma, zbog čega treba raditi test 
kojim se otkriva nevidljiva krv u stolici. Ukoliko se otkrije, radi se kolonoskopija, kojom se najčešće 
dijagnostikuju polipi koje treba ukloniti. 

Građani će na ove preglede biti pozivani pisanim putem i telefonom. Prema rasporedima u domovima 
zdravlja i bolnicama, biće pozivani svi građani, kako oni koji imajuosiguranje, tako i oni koji ga nemaju. 

Kako bi se stekla slika o navikama i zdravlju stanovništva Srbije, od 5. oktobra počinje istraživanje koje 
sprovode Republički zavod za statisiku, Ministarstvo zdravlja i Institut za javno zdravlje. 



 
 

 

 

U Vašingtonu poručili: Srbija primer DOBRE PRAKSE u zaustavljanju epidemija 

Srbija je predstavljala Evropu na sastanku Incijative za globalnu eliminaciju malih boginja i rubele koji je 
održan u Vašingtonu, a gde je naša zemlja predstavljena kao primer dobre prakse u zaustavljanju 
epidemije. 

Sastanak pod sloganom "Boginje se kreću brzo, mi moramo brže" trebalo je da bi se upozori na činjenicu 
da se virus malih boginja nesmetano širi planetom i da su potrebna nova rešenja kako bi se povećao 
obuhvat vakcinacijom i omogućilo da se virus zaustavi i eliminiše.  

"Organizatori skupa izabrali su da se iskustvo iz Srbije predstavi kao primer dobre prakse u zaustavljanju 
epidemije i Srbija je pozvana za bude predstavnik Evrope", navodi se u saopštenju Instituta za javno 
zdravlje "Batut". 

Našu zemlju je predstavljala epidemiolog Darija Kisić Tepavčević iz tog Instituta, koja je govorila o 
epidemiološkoj situaciji u vezi s malim boginjama na evropskom kontintentu, kao i o trenutnim 
izazovima u sprečavanju širenja bolesti.  

Posebno je istaknuta spremnost zdravstvenog sistema Srbije da tokom trajanja epidemije organizuje i 
omogući vakcinisanje propuštenih generacija dece i osetljivih kohorti zdravstvenih radnika.  

"Obuhvat MMR vakcinom od 93,1 odsto na nacionalnom nivou je pomenut kao dokaz iz prakse kako jak 
kolektivni imunitet, koji se sada beleži u Srbiji, zaista sprečava dalje širenje malih boginja", ocenjeno je 
na skupu u Va�ingtonu, a navodi se u saopštenju.  

Učesnici skupa imali su prilike da čuju i izlaganja predstavnika Kolumbije, Filipina, Indije i Madagaskara, 
koji se trenutno suočavaju sa velikim opterećenjem kada su u pitanju oboleli i umrli od malih boginja.  



 
 

Predstavnici roditelja čija su deca obolela od rubele kongenitalnog sindroma i njihove emotivne ispovesti 
bile su podsetnik o opasnosti od ovog virusa i snažan podstrek za aktivnosti na vakcinaciji dece širom 
sveta.  

Skup u Vašingtonu organizovala je Inicijativa za globalnu eliminaciju malih boginja i rubela koja je 
omogućila i obezbedila 2,9 milijardi doza vakcine protiv malih boginja što je rezultiralo smanjenjem 
smrtnosti od ove bolesti za 79 odsto.  

Procenjuje se da je ova Inicijativa doprinela sprečavanju 21,1 miliona smrtnih slučajeva širom sveta.  

Organizacija je osnovana 2001. godine uz podršku SZO, UNICEF-a, UN, Centra za kontrolu bolesti i 
Crvenog krsta SAD, sa ciljem formiranja zajedničke strategije za globalnu eliminaciju malih boginja. 

 

 

Kongresi farmakologa Srbije u Novom Sadu 

NOVI SAD - Kongres farmakologa Srbije, 14. po redu, i 4. Kongres kliničke farmakologije Srbije, otvoreni 
su večeras na svečanosti u Gradskoj kući, a otvorio ih je predsednik Skupštine Grada Novog Sada Zdravko 
Jelušić. Oba kongresa farmakologa Srbije organizuje Srpsko farmakološko društvo i oni se održavaju u 
Novom Sadu do 21. septembra uz učešće velikog broja farmakologa Srbije i inostranstva. 

Otvarajući svečanost, predsednik Skupštine Grada Novog Sada Zdravko Jelušić pozdravio je prisutne u 
ime gradonačelnika Novog Sada Miloša Vučevića i svoje lično ime. 



 
 

"Novi Sad je ove godine Omladinska prestonica Evrope, a 2021. godine Evropska prestonica kulture. 
Međutim, ne treba Novi Sad prepoznavati samo po mladosti i kulturi, već i po nauci. Jer, 55 hiljada 
studenata državnog univerziteta i oko osam hiljada studenata privatnih univerziteta i fakulteta u Novom 
Sadu daje nam za pravo da kažemo da smo i grad nauke", poručio je predsednik gradskog parlamenta 
Zdravko Jelušić. 

On je dodao da zahvalnost treba uputiti i Medicinskom fakultetu u Novom Sadu, jer je za gotovo 60 
godina postojanja "lansirao temelje nauke kojom se bavite". Predsednik gradske Skupštine pozvao je 
učesnike da i ubuduće održavaju skupove u Novom Sadu, zamolivši ih da učine sve što je u njihovoj moći 
da lekovi budu dostupniji i jeftiniji za one kojima su neophodni. 

Predsednica naučnog odbora Kongresa prof. dr Silva Dobrić istakla je da će Kongres poslužiti i da se 
zajednički sagleda budućnost farmakologije. 

"Očekujem da kongresi ispune najviše standarde", poručila je prof. dr Dobrić. 

Pomoćnica Pokrajinskog sekretara za zdravstsvo dr Snežana Bojanić prenela je pozdrave i želje sekretara 
da "skup ostvarite na najbolji način, uz razmenu iskustava". 

"Sve počinje i završava se farmakologijom. Čestitam vam na lepom otvaranju skupa i dugogodišnjem 
organizovanju kongresa", istakla je dr Bojanić. 

Ispred Pokrajinskog sekretarijata za visoko obrazovanje i naučnoistraživačku delatnost prisutnima se 
obratila prof. dr Kornelija Đaković, poručivši da joj je drago što može da pozdravi učesnike kongresa. 

"Bila sam aktivan učesnik svih dosadašnjih kongresa farmakologa Srbije i iako se medicinom više ne 
bavim aktivno, zadovoljstvo je bilo pregledati program kongresa koji je veoma sadržajan. Sigurna sam da 
će skupovi doprineti novim idejama i naučnim dostignućima". 

Učesnike na svečanom otvaranju pozdravio je predsednik Organizacionog odbora Kongresa prof dr. 
Vitomir Ćupić, ocenivši da je farmakologija veoma značajna naučna oblast. 

"Kongres je prilika da se okupe naučnici i stručnjaci, koji se bave farmakologijom ne samo u Srbiji nego i 
iz inostranstva. Poseban pažnja na ovim kongresima obratiće se na mlade istraživače, kojih ima mnogo - 
najavio je prof. dr Ćupić. 

Oba Kongresa održavaju se prvi put u Novom Sadu. 

 

 

 



 
 

 

 

Istraživanje: Prosečan iznos mita u Srbiji 74 EVRA, a ovo su zanimanja u kojima ima NAJVIŠE 
KORUPCIJE 

Prosečan iznos mita koji su građani Srbije davali tokom prošle godine iznosio je 74 evra, a kao profesije 
najpodložnije koruptivnim radnjama Srbi vide lekare i policajce, dok su odmah iza njih službenici državne 
administracije i carinici, navodi se u istraživanju koje je urađeno u sklopu projekta "Prevencija i borba 
protiv korupcije", koji finansira EU. 

Istraživanje koje je sprovedeno prošle godine pokazalo je da su za 71 odsto građana političke partije i 
dalje korumpirane, dok 63 odsto njih ima takav stav o zaposlenima u institucijama pravosuđa, prenosi 
"Politika". 

"Građani generalno osuđuju korupciju u zdravstvu i čak 70 odsto se slaže sa tvrdnjom da su mito i 
korupcija rak - rana našeg zdravstva. Gotovo dve trećine građana - 63 odsto, smatra da piće, kafa ili 
bombonjera koji se daju lekarima ili medicinskim sestrama nisu mito", navodi se u istraživanju. 

Najkorumpiraniji među radnicima u zdravstvu su, prema mišljenju ispitanika, lekari, dok su na drugom 
mestu radnici RFZO, dodaje se u istraživanju. 

Kada je reč o obrazovanju, svaki treći ispitanik smatra da su profesori na fakultetima i u višim školama 
korumpirani, dok 29 procenata anketiranih veruje da među zaposlenima u Ministarstvu obrazovanja ima 
prilično ili veoma mnogo korupcije, što, kako navodi "Politika", predstavlja napredak u odnosu na 
istraživanje koje je sprovedeno 2015. godine. 



 
 

Broj građana koji su indirektno imali iskustvo sa korupcijom povećao se sa 20 odsto, koliko ih je to 
izjavilo u anketi 2015, na 25 procenata u poslednjem istraživanju u sklopu projekta "Prevencija i borba 
protiv korupcije". 

Kada je reč o direktnom iskustvu sa korupcijom, taj procenat se sa osam odsto iz 2015, povećao na 11 
procenata u istraživanju od 2018, prenosi "Politika". 

 

 

Matične ćelije iz kompanije "Kriosejv" prebačene u Varšavu 

Ministarstvo zdravlja obavestilo je direktore svih državnih porodilišta da, do dobijanja zvaničnog 
obaveštenja o statusu kompanije "Kriosejv Srbija", stave van snage ugovore sklopljene sa ovom 
kompanijom. Reč je o jednoj od najvećih svetskih banaka matičnih ćelija koja je u Švajcarskoj izgubila 
licencu. 

Državna porodilišta u Srbiji imaju potpisane ugovore sa kompanijom "Kriosejv Srbija" koja je unašoj 
zemlji registrovana od 2006. godine. Kako navode u porodilištima, ti ugovori su neophodni kako bi 
zaposleni Kriosejv" kompanije ili neke druge banke matičnih ćelija mogli nakon porođaja da iznesu 
uzorke iz bolnica. 

Uprava za biomedicinu Ministarstva zdravlja danas je poslala dopis svim državnim porodilištima da stave 
van snage te ugovore do dobijanja zvaničnih informacija o poslovanju te kompanije. 



 
 

Beograđanin Rastko Petaković položio je u toj banci matičnih ćelija, matične ćelije svog deteta 2012. 
godine. Kada su mu ovog proleća bile neophodne te ćelije, kako navodi, nije mogao da ih dobije. Kaže da 
nije jedini. U Švajcarskoj je protiv kompanije "Kriosejv" pokrenuo tužbu.  

"Bile su potrebne. Kada smo tražili njihov transport, nije bio uspešan. Nakon toga smo pokrenuli 
detaljniju istragu o tome šta se sve dešava i kakve je aktivnosti kompanija preduzimala. U toj istrazi smo 
uvtrdili da kompanije nije sprovodila sve potrebne laboratorijske analize uzoraka, da nije sprovodila sve 
analize koje su neophodne iz krvi majke", rekao je Petaković za RTS.  

Ističe da je s obzirom na to, i na neka druga saznanja podneo krivičnu prijavu. Navodi da ga je na bazi te 
prijave kontaktirao "Svis medik", agencija za zašttu zdravlja u Švajcarskoj.  

"Sarađivali smo, obavešteni smo da je na bazi te prijave pokrenut postupak", istakao je Petković.  

Do kompanije "Kriosejv Srbija" ekipa RTS-a nije mogla da dođe. Na telefone se nisu javljali na mejlove 
danas nisu odgovarali. Iz Zavoda za javno zdravlje u Švajcarskoj je rečeno da je kompanija izbrisana iz 
registra matičnog skladištenja matičnih ćelija.  

Pre toga, ovog proleća su od švajcarskih vlasti tražili dozvolu da premeste materijale i uzorke iz 
Švajcarske u Poljsku.  

U Zavodu za javno zdravlje Švajcarske kažu da su u toku istrage i da je policija izvršila pretres u nekoliko 
kuća.  

RTS ima saznanja da su uzorci premešteni u Varšavu i da su u ovom trenutku u banci matičnih ćelija u 
Poljskoj. Neophodne je da se izvrše dodatne analize da bi se utvrdilo da li su ćelije transportovane kako 
treba. 

U ovom trenutku rade se analize. To može potrajati nekoliko meseci. Ako su roditeljima neophodne 
matične ćelije njihove dece, najbolje bi bilo da se obate direktno kompaniji u Varšavi.  
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